
Prosinec 2024



|     |2

Vážení spoluobčané, 
letošní rok se pomalu chýlí ke svému konci a my před sebou máme Vánoce. V roce 2024 se uskutečnila celá 

řada větších i drobnějších akcí. Jsme rádi, že se letos podařila po dlouhé době uzavřít kapitola stavby 
hasičské zbrojnice. Zbrojnice je dokončena, zkolaudována a od konce srpna je předána hasičům, kteří už       
k zásahům vyjíždí ze své nové stanice. Vybudování takto nákladné, dle přísných norem zbudované, stavby     
s sebou neslo celou řadu těžkostí a problémů, které se nicméně podařilo během stavby vyřešit. Postavení 
hasičské zbrojnice bylo akcí, která se zařadila mezi nejdražší.  

V nejbližší době nás nic podobného asi nečeká, jelikož většina finančních prostředků půjde na splátku 
úvěru, který si obec bude muset vzít na vybudování kanalizace a čistírny v obci. Při návrhu čistírny, 
respektive kanalizace, jsem se spolu s projektanty snažili vymyslet řešení, které je nejjednodušší, funkční      
a pokud možno nejlevnější. Musíme však říci, že celá řada z vás, nám toto značně znepříjemnila, čímž se 
nejenže mrhalo naším i projektantským časem, ale hlavně se musely vymýšlet náhradní trasy, které s sebou  
nesou jiné technické řešení, které je samozřejmě dražší. Hlavně je to ale o čase, který nám momentálně 
zbytečně utíká mezi prsty. Celkové zdržení při vypracování projektu se pak projeví na vyšší ceně díla, jelikož, 
jak všichni víme, všechno neskutečně zdražuje…Jakmile bude dokončen projekt, bude udělán nový rozpočet 
na celou akci. V rámci projektu se budou po obci dělat geologické sondy, aby se zjistilo, jaké podloží zde 
máme pro přesnější nastavení rozpočtu. Jsme moc zvědaví, na jakou částku se s rozpočtem dostaneme. Také 
se patří poděkovat paní senátorce Vítkové, která „kope“ za obce ve svém regionu a snaží se o přidělení více 
peněz na čistírny pro obce v Moravském krasu. Také bychom velice chtěli z tohoto místa poděkovat vám, 
kteří jste souhlasili s umístěním kanalizačních trubek do vašich pozemků, nebo jste dokonce své pozemky 
prodali obci. Velmi si vašeho přístupu ceníme!  

1. adventní sobotu jsme spolu s vámi rozsvítili vánoční stromeček v parku na starém hřbitově. Program 
zahájil svým proslovem starosta, na něj navázal sbor ze ZŠ pod vedením paní učitelky Bc. Ivety Moťkové. 
Letošního programu se bohužel nezúčastnily pro velkou nemocnost děti z MŠ, i tak chceme dětem a paním 
učitelkám poděkovat za to, že se věnovaly nácviku vystoupení. Po programu dětí ze sboru se slavnostně 
rozsvítil stromek, betlém a nově i zvonička. Betlém se nám rozrostl o nové postavičky (ponocný, pasačka, 
pasáček, vůl, oslík, ovečky, husa s housaty,…). Mimo nové postavy jsme zbudovali již zmíněnou vánoční 
zvoničku. Každý z vás si může v době adventní, i vánoční, přijít zazvonit a vyslovit své tajné přání. Velké díky 
míří ke všem, kdo se podíleli na vytvoření zvoničky a nových postav betlému, největší zásluhy na všem má 
Michael Vondál. Pro návštěvníky bylo také tradičně připraveno občerstvení, které zajišťovaly děti ze školy 
(cukroví), kuchařky ze školy (pití) a hasiči (ostatní občerstvení v čele s chutnými trdelníky). Ačkoliv to není 
vidět, strom nám od loňského roku trochu povyrostl. Myslím, že naše děti budou hrdé na to, jak strom 
poroste s nimi. 

V uplynulých měsících se v blízkosti křižovatky vybudoval nový přechod pro chodce. Přechod je vybaven    
i novým osvětlením. Chtěli bychom apelovat na občany, aby přechod využívali i tehdy, pokud jdou od kostela 
ke škole a naopak a nezkracovali si cestu přes křižovatku, kde pak dochází k nepříjemným situacím.  

Od 16. prosince je v provozu nová provizorní zastávka pro autobusy na spodním konci obce (u Černé 
skály). Budou zde zastavovat 2 linky (230 a 262). Stavební dokončení zastávky by se mělo uskutečnit               
v příštím roce. V podzimních měsících se dokončila komunikace v lokalitě obce Doleželová – Tejkl                
vč. terénních úprav a veřejného osvětlení. Během letošního roku jsme ještě uskutečnili stavební úpravy      
na budoucí knihovně, která vzniká v prostorách základní školy. Do knihovny jsme museli zřídit                         
i bezbariérový přístup. Výhodou je, že knihovna je přístupná pro žáky ZŠ tzv. suchou nohou. Nyní je          
před námi ještě vybavení nábytkem a dalším zařízením. Knihovnu bychom chtěli otevřít v polovině příštího 
roku. Na knihovnu se podařilo získat dotaci z Ministerstva pro místní rozvoj ve výši 1,5 mil. Kč. 

Dlouhou dobu jsme čekali na vypsání dotace na výstavbu rybníka. Ta byla sice vypsána, dotační podmínky 
jsou však pro naši obec nevýhodné. Proto jsme od stavby rybníka prozatím upustili, budeme čekat                
na vhodnější dotační titul. 

Chtěli bychom apelovat na občany, kteří parkují svá auta na obecních komunikacích a chodnících,           
aby takto nečinili a využívali pro parkování svoje vjezdy, garáže, atd. V naší obci jsou místa, která se            
při zaparkování vašich vozidel stanou téměř neprůjezdná pro ostatní větší vozidla jako popeláři, hasiči, 
nákladní automobily,… a po chodnících nejde projít, či projet kočárkem. Teď v zimě je tento problém navíc 
aktuální při odklízení sněhu, kdy traktor s pluhem projíždí úseky „na centimetry“. Netvořte, prosím, 

ÚVODNÍK
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překážky způsobující problémy ostatním. Uvědomte si, že výsledkem všeho může být i nechtěné poškození 
vašich aut při údržbě silnic a chodníků! Děkujeme za pochopení a ohleduplnost k ostatním. 

Vzpomeňme během Vánoc také na ty, kteří nás v letošním roce bohužel opustili, a kteří se za svého života 
podíleli nejen na společenském životě v naší obci. Za to jim a jejich rodinám patří od nás z vedení obce velký 
dík a obdiv. Poděkovat bychom také chtěli všem, kdo pro obec v letošním roce něco udělali, byť i maličkost,   
a pomohli tak svým činem s jejím dalším rozvojem. 

Na závěr dovolte přijmout přání poklidného a příjemného prožití vánočních svátků. Do nadcházejícího 
roku 2025 si vzájemně přejme zejména hodně zdraví, pohodu a spokojenost.  

Ondřej Zouhar, Zbyněk Kopřiva 
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Výpis usnesení z 16. zasedání Zastupitelstva obce Lipovec konaného dne 20.8.2024 od 18:00 
hodin ve spolkové místnosti Domu služeb v Lipovci 
Usnesení č. 1/16/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje navržený program jednání Zastupitelstva obce Lipovec dne 20.8.2024. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 0  
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 2/16/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec vydává na základě ustanovení § 84 odst. 2 písm. h) zákona č. 128/2000 Sb.,          
o obcích (obecní zřízení), ve  znění pozdějších předpisů Obecně závaznou vyhlášku obce Lipovec, kterou se 
zrušuje Obecně závazná vyhláška obce Lipovec č. 1/2009, o použití koeficientu pro výpočet daně                      
z nemovitostí. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 0  
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 3/16/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje hospodaření obce Lipovec k 30.6.2024. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 2 (Ing. Uzel, Bc.Kopřiva) 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 4/16/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje poskytnutí dotace Českému zahrádkářskému svazu Lipovec v roce 
2024 z rozpočtu obce Lipovec ve výši 48.000,- Kč – na Kulturní a společenské akce, oslavu 60.výročí založení, 
opravu kanalizace a úpravu sklepních prostor budovy moštárny,  při předpokládaných výdajích 50.000,-  Kč – 
96 %. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 5/16/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje poskytnutí dotace Spolku Vápeníček v roce 2024 z rozpočtu obce 
Lipovec ve výši 48.000,- Kč – na Koncert skupiny Spirituál Kvartet v místním kostele 8.12.2024 v 15:00 hodin, 
při předpokládaných výdajích 60.000,-  Kč – 80 %. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 6/16/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje poskytnutí dotace Šachovému klubu Lipovec, z.s. v roce 2024                
z rozpočtu obce Lipovec ve výši 5.000,- Kč – na šachový turnaj, při předpokládaných výdajích 6.066,-  Kč – 
82,43 %. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

ZASTUPITELSTVO OBCE



|     |5

Usnesení č. 7/16/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje poskytnutí dotace Svazu tělesně postižených v ČR, MO Lipovec v roce 
2024 z rozpočtu obce Lipovec ve výši 40.800,- Kč na kulturní a poznávací aktivity, zájezdy,                               
při předpokládaných výdajích 51.000,-  Kč – 80 %. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 8/16/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje poskytnutí dotace Českému svazu žen z.s. Brno v roce 2024 z rozpočtu 
obce Lipovec ve výši 51.450,- Kč na kulturní a společenské vyžití občanů, při předpokládaných výdajích 
51.450,-  Kč – 100 %. 
Výsledek hlasování: Pro 13   Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 9/16/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje poskytnutí dotace Tělocvičné jednotě Sokol Lipovec v roce 2024           
z rozpočtu obce Lipovec ve výši 100.000,- Kč na rekonstrukci šaten a sprch,  při předpokládaných výdajích 
210.000,- Kč – 47,62 %. Pouze za předpokladu obdržení dotace na tuto akci od Jihomoravského kraje ve výši 
100.000,- Kč. Vlastní zdroje Tělocvičné jednoty Sokol Lipovec ve výši 10.000,- Kč. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 0  
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 10/16/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje poskytnutí dotace Tělocvičné jednotě Sokol Lipovec v roce 2024           
z rozpočtu obce Lipovec ve výši 55.000,- Kč na činnost mládežnických družstev (přípravky, žáků a dorostu), 
při předpokládaných výdajích 90.000,- Kč – 61,11 %.  
Výsledek hlasování: Pro 13   Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 11/16/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje poskytnutí dotace SH ČMS – Sbor dobrovolných hasičů Lipovec v roce 
2024 z rozpočtu obce Lipovec ve výši 80.000,- Kč na pořízení požární stříkačky, při předpokládaných výdajích  
105.000,-  Kč – 76,19 %. 
Výsledek hlasování: Pro 13    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 12/16/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje poskytnutí dotace organizaci Junák – český skaut, středisko Jedovnice, 
z.s. v roce 2024 z rozpočtu obce Lipovec ve výši 25.000,- Kč na skautskou činnost v Lipovci,                             
při předpokládaných výdajích 25.000,- Kč – 100 %. 
Výsledek hlasování: Pro 13   Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 13/16/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje rozpočtové opatření č. 6 v hospodaření obce Lipovec v roce 2024      
dle předloženého návrhu.  
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Výsledek hlasování: Pro 12   Proti 0   Zdrželi se 1 (Ing. Uzel) 
Usnesení bylo schváleno. 

Výpis usnesení ze 17. zasedání Zastupitelstva obce Lipovec konaného dne 22.10.2024          
od 18:00 hodin ve spolkové místnosti Domu služeb v Lipovci 
Usnesení č. 1/17/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje navržený program jednání Zastupitelstva obce Lipovec dne 
22.10.2024. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 2/17/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje Plán inventarizace majetku obce Lipovec k 31.12.2024, Plán inventur 
obce Lipovec k 31.12.2024 a Příkaz starosty 1/2024 k zajištění inventarizace majetku obce k 31.12.2024. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 3/17/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje „Program pro poskytování dotací nebo návratných finančních 
výpomocí“ z rozpočtu obce Lipovec pro rok 2025. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 4/17/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje prodej pozemku parc.č. 1168/1 v k.ú. Lipovec u Blanska o výměře      
46 m2 panu Michalu Nečasovi,xxxxxxxxxxx za cenu 220,- Kč/m2. Záměr na prodej pozemku byl schválen      
na jednání Rady obce Lipovec dne 13.8.2024 pod usnesením č. 147/41/RO, vyvěšen na fyzické i elektronické 
úřední desce OÚ Lipovec od 4.9.2024 dosud. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 5/17/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje uzavření Smlouvy č. PR-001030090829/001-ENGB o smlouvě budoucí 
o zřízení věcného břemene mezi obcí Lipovec a EG.D, a.s. Lidická 1873/36, Černá Pole, 602 00 Brno v rámci 
akce „Lipovec, kabel NN, Šenk“ dle předloženého návrhu. Věcné břemeno bude zřízeno za jednorázovou 
náhradu ve výši 2.800,- Kč bez DPH. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 6/17/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje finanční dar na provoz dětské krizové linky Linky bezpečí, z.s.,          
IČ: 61383198 ve výši 7.500,- Kč. 
Výsledek hlasování: Pro 10    Proti 0   Zdrželi se 1 (Kopřiva) 
Usnesení bylo schváleno. 
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Usnesení č. 7/17/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje finanční dar ve výši 150.000,- Kč na podporu obcí zasažených 
zářijovými povodněmi prostřednictvím transparentního účtu Sdružení místních samospráv ČR, sdružení 
zajistí veškerou administrativu spojenou s darem. O rozdělení poskytnutých prostředků rozhodne Rada SMS 
ČR i na základě místní znalosti svých krajských předsednictev, zohlední při tom zejména rozsah škod             
v daných obcích. Darované finance obdrží obce nejpozději během ledna 2025, a to tzv. bezúčelně. Budou        
s nimi tedy moct nakládat tak, jak budou aktuálně potřebovat, aby se vypořádaly se škodami a život se vrátil 
do běžných kolejí. 
Výsledek hlasování: Pro 11    Proti 0   Zdrželi se 0 
Usnesení bylo schváleno. 

Usnesení č. 8/17/ZO 
Zastupitelstvo obce Lipovec schvaluje rozpočtové opatření č. 9 v hospodaření obce Lipovec v roce 2024       
dle předloženého návrhu. 
Výsledek hlasování: Pro 10    Proti 0   Zdrželi se 1 (Ing. Uzel) 
Usnesení bylo schváleno. 
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HISTORIE OBCE

ŠACHOVÝ KLUB GARDE LIPOVEC V NOVÉ SEZÓNĚ 
   Do sezóny 2024/2025 jsme vstoupili se 4 družstvy. Áčko pod vedením kapitána Davida Ševčíka, startuje    

v KP1 a po 3. kole nám patří 8. místo se ziskem 3 bodů. Zatím se nejvíc daří Jirkovi Sekaninovi, který jednu 
partii vyhrál a 2 remízoval. 
   „B“ bojuje v KP2 a po 4. kole jsme s plným ziskem 9 bodů (máme o zápas méně) na 4. místě. Kapitán Milan 
Ševčík může být nejvíc spokojený s Petrem Krejčím a Milošem Ševčíkem, kteří získali 2,5 bodu ze tří partií. 

   Další 2 týmy jsou účastníky OP. Po 3 odehraných kolech je céčko, které vede Martin Kratochvíl,                
na 9. místě se ziskem 3 bodů. Zde se nejvíc daří Tomáši Piňosovi, který doposud vybojoval 1,5 bodu. Déčku se 
zatím nepodařilo uhrát žádný bod a tak se krčí na poslední, 11. příčce. 

   Kromě mistrovských zápasů nás čekají i turnaje jednotlivců. Rádi zájemce o královskou hru přivítáme 
26.12. ve spolkové místnosti domu služeb, kde se uskuteční tradiční vánoční turnaj. Začíná se ve 13 hodin.   
V sobotu 8.3.2025 pořádáme již 29. ročník Okresního šachového turnaje. Začíná se v 9 hodin v sokolovně      
a i zde jsou všichni zájemci srdečně zváni! 

   Na závěr bychom všem spoluobčanům chtěli popřát pohodové prožití vánočních svátků a v roce 2025     
co největší porci zdraví, lásky a optimismu.... 

 ŠK GARDE Lipovec Luboš Ševčík

VÝPISY Z KRONIKY ZA DRUHÉ SVĚTOVÉ  VÁLKY   
V roce 1940 byla zima velmi tuhá s vysokou vrstvou sněhu. Jaro bylo velice studené s častými dešťovými 

srážkami. Od poloviny července do konce srpna neustále pršelo, země skoro vůbec neoschla.  Nestálé počasí 
s častými přeháňkami trvalo až do druhé poloviny září. Senoseč byla sice dobrá, ale obilí zčernalo a bylo 
prorostlé. Brambor bylo sice hojně, ale kvůli vlhkosti byla úroda nahnilá. Ovoce špatně dozrávalo.                
Od 1. května byly v protektorátu zavedeny potravinové lístky, na chléb, mouku, tuky, cukr, maso, mýdlo, 
textil, obuv a další zboží. 

Rok 1941 začal silnými vánicemi s hustým sněžením. Ve dnech 2., 3. a 4. ledna velmi hustě sněžilo, byl 
silný vítr a napadlo 1 až 1,5 metrů sněhu. Místy byly závěje několik metrů vysoké. Sněhová pokrývka se 
držela až do konce března a zdálo se, že přijde pěkné počasí. 8. dubna ale začalo opět hustě sněžit. Strhla se 
sněhová vánice, která zasypala silnice tak, že byly nesjízdné. Na Velký pátek a Bílou sobotu, tj. 11.                    
a 12. dubna se vyhazoval sníh, který 14. dubna roztál. Další sněhová nadílka přišla 3. května, ale ta neměla 
dlouhého trvání. Od 10. května nastaly silné noční mrazy a tento ráz počasí trval do 16. května. Všechny 
květy ovocných stromů pomrzly. Jarní setí a sadba brambor byly zpožděny a dokončovaly se až koncem 
května. 22. května nastalo pěkné a teplé počasí a to vydrželo až do poloviny července. Senoseč proběhla        
v červnu dobře a úroda byla dobrá. Dne 8 srpna se silně ochladilo, noční teploty poklesly na bod mrazu          
a nastaly i časté vodní srážky. Nepříznivé počasí mělo negativní vliv na průběh žní, obilí špatně dozrávalo     
a žně skončily teprve v polovině září.  Poté nastalo pěkné počasí, které vydrželo do 11. října. Každý hleděl 
pěkného počasí využít, sklidit brambory a řepu a zasít oziminy. Dne 12. října začalo deštivé počasí, které bylo 
24. října vystřídáno sněžením. 31. října napadlo 30 cm sněhu. Silnice se staly nesjízdnými a krajina měla 
zimní ráz. Za několik dní sníh roztál a do konce prosince bylo oblačné podzimní počasí.    

Leden a únor roku 1942 se vyznačovaly krutou zimou. Napadlo též hodně sněhu. Teploty klesly                   
až na mínus 30 a 32 stupňů C. Od roku 1929 nebyla tak krutá zima. Sníh koncem března roztál. Oziminy byly 
nadějné, protože je před mrazy ochránila silná vrstva sněhu. 1. května hustě sněžilo , ale sníh během dvou 
dnů roztál a nastalo teplé a suché počasí s občasnými dešti, což mělo blahodárný vliv na úrodu. Od konce 
července u nás nastalo teplé a suché počasí, jakého u nás dlouho nebylo. Teplota dosahovala až na 35 stupňů 
C ve stínu. Žně byly bez jediné kapky vody a vše bylo včas sklizeno. Koncem srpna dostoupila teplota 
katastrofálního rázu. Jetele a otavy uschly na stojato. Země ztvrdla, rozpraskala a nebylo ji možno ani orat.  

ŠACHOVÝ KLUB GARDE LIPOVEC
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V bílé řepě, tuřínu a zelí se v nebývalém množství objevily housenky běláska zelného a jakékoliv pokusy       
o hubení byly bezvýsledné. Brambory byly v důsledku dlouhodobého sucha velké jako ořechy a bylo jich málo. 
Kratičká bouře s nepatrným deštěm přišla až 13. září. Oziminy, které byly zasety, 3 až 4 týdny nevzcházely,   
jen ve vlhkých dolinkách se trochu zazelenaly. Dne 17. října celý den pršelo, což zachránilo suchem hrozící 
katastrofu. Úroda ovoce všeho druhu byla hojná. První sníh napadl 20. prosince, a nastala mírná zima              
až do konce roku.   

Seznam členů obecního zastupitelstva před násilným vystěhováním obce německými okupanty: 
č. 54  Josef Král, starosta 
č. 57  Jan Bejček, místostarosta 
č. 43  Josef Musil, tajemník 
č. 9   Ota Matějka, zás.tajemník 
č. 9   Tomáš Zouhar, člen rady  
č. 43  Josef Musil, tajemník 
č. 30  Karel Celý, člen rady 
č. 181  Jan Sedlák, člen rady 
č. 6   František Sedlák, člen rady (Marianín) 
č. 24  Bohumil Koudelka, člen obecního zastupitelstva (Marianín)  
č. 70  Josef Kolmačka, člen obecního zastupitelstva   
č. 12  Antonín Ševčík, člen obecního zastupitelstva   
č. 220  Josef Hlaváček, člen obecního zastupitelstva   
č. 64  Emanuel Kučera, člen obecního zastupitelstva   
č. 16  Josef Kolmačka, člen obecního zastupitelstva   
č. 71  Eduard Ševčík, člen obecního zastupitelstva   
č. 98  Ladislav Zouhar, člen obecního zastupitelstva   
č. 172  Josef Vintr, člen obecního zastupitelstva   
č. 2   Jarolím Škvařil, člen obecního zastupitelstva   

Jan Celý, kronikář 

  

 Sněhová nadílka 23.12.2023
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ZŠ LIPOVEC
ZE ŽIVOTA NAŠÍ ŠKOLY 

Letní prázdniny utekly jako voda a nový školní rok zaťukal na dveře. Žáci zasedli do lavic důkladně 
uklizené a pečlivě vyzdobené školy. Její chloubou se stala v letošním školním roce nově vybavená počítačová 
učebna, která slouží především k výuce informatiky. 

D r u h é h o z á ř í j s m e s e s e š l i                   
v tělocvičně na slavnostním zahájení 
školního roku. Program uvedl nový 
ředitel školy, pan Mgr. Josef Škvařil. 
P ř i v í t a l v š e c h n y p ř í t o m n é                      
a po proslovu pana starosty představil 
zaměstnance školy a nově příchozí 
žáky. S největším očekáváním a možná 
i trochou nervozity přišli do školy        
v tento den prvňáčci. Protože první 
školní rok pro ně bude plavbou 
neznámými končinami, připravili jsme 
pro naše nejmenší školáky dlouhodobý 
výukový projekt s námořnickou 
tematikou. Až do konce školního roku 
budou společně s paní třídní učitelkou 
hledat cestu na Ostrov pokladů. 
Pomůžou jim v tom i žáci 9. třídy, kteří 
nad prvňáčky převzali patronát. 

 Moderní škola už dávno není jen o klasickém 
učení v lavicích, ale během celého roku probíhá          
i nespočet nejrůznějších doplňkových aktivit, které 
přispívají ke kvalitě vzdělávání.  

 Začátek školního roku se nesl v duchu stmelování 
nově vytvořených třídních kolektivů. Páťáci               
a šesťáci přespali ve škole. Odpolední program 
vytvořili ze seznamovacích a týmových her ve třídě   
i na hř išt i . Se stejným záměrem proběhl                       
v družinových kolektivech výlet do brněnského 
zábavního parku BRuNO. Obě akce se vydařily            
a zábavnou formou se podařilo naplnit stanovené 
cíle.  

 V měsíci září se uskutečnilo sportovní dopoledne 
pro žáky prvního stupně na hřišti u sokolovny. 
Přípravy programu se ujali žáci 5. třídy. Nachystali 
soutěže na stanovištích, kde děti získávaly cenné 
body do soutěžních karet. Následovalo rozdělení 
žáků do dvou kategorií a plnění atletických disciplín. 
Žáci s nejlepšími výkony následně reprezentovali 
naši školu na atletických závodech v Podomí. 
Nejlepšího výsledku dosáhl Dominik Šváb                
z 5. třídy, který ve starší kategorii vyhrál soutěž        
v hodu kriketovým míčkem výkonem 42 metrů. 
Nejen Dominikovi, ale celému soutěžnímu týmu 
zaslouženě náleží poděkování za výbornou 
reprezentaci. 
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 Začátkem školního roku naši školu navštívili 
p ř í s l ušn í c i Po l i c i e ČR s e s p e c i á l n í m i 
preventivními programy. Prvňáčci nacvičovali, 
jak správně přecházet silnici po přechodu,       
pro třeťáky a sedmáky byla připravena beseda 
Šikana a kyberšikana. Šesťáci se učili bezpečně 
pohybovat v silničním provozu a osmáci 
vyslechli přednášku na téma Drogy a alkohol. 
Žáci se mohli k dané problematice vyjádřit          
a zahrát si ve skupinách tematické hry. 
Realizované programy byly velmi dobře 
hodnoceny žáky i pedagogy. 

Další zajímavou akcí byl celodenní projekt Den 
jazyků. Letošním tématem se staly oblíbené 
d o v o l e n k o v é d e s t i n a c e . K a žd á t ř í d a 
zpracovávala materiály ke státu, který si 
vylosovala. Formou skupinové práce vznikly 
nejen plakáty a obrázky, ale i prezentace. 
Zazněly i základní fráze v daném jazyce nebo se 
připravoval typický pokrm. Zpívalo se, tančilo, 
vyrábělo a také se pořizovaly fotografie. 
Pomohly i některé maminky. Chtěli bychom 
poděkovat paní Ursul, mamince druhačky 
Arianky, která upekla pravý španělský moučník 
churros, na kterém si děti pochutnaly. Velké 
poděkování patří i mamince Štěpánky a Elišky 
Košťálových, která vytvořila fotokoutek pro 2.    
a 4. třídu a děti vyfotila. Každému na památku 
fotografii věnovala. Dostali jsme i fotografie     
do tříd na nástěnky. Paní Košťálová společně se 
svými dcerami vytvořila i rekvizity, které děti 
využily při focení. Obě maminky nám moc 
pomohly a udělaly všem velkou radost. 

 Koncem září se vybraní žáci 6. třídy 
zúčastnili tradiční soutěže s názvem Překročení 
Rubikonu, kterou v rámci sdružení CIRSIUM 
tentokrát pořádala ZŠ Ostrov u Macochy. 
Tématem letošního ročníku byla Cesta               
do pravěku. Akce začala ukázkou pravěkého 
dorozumívání a lovu mamuta před jeskyní 
Balcarka. Následovala návštěva jeskyně a po ní 
hra na pravěké téma. Poděkování za vzornou 
reprezentaci školy patří Adéle Ježkové, Pavlíně 
Kolmačkové, Adéle Pernicové, Maxu Švédovi 
a Lukáši Matuškovi. Tito žáci vytvořili tým, 
který se aktivně zapojil do celého programu        
a velmi dobře zvládl i závěrečnou prezentaci před početným publikem z ostatních škol. 

Také měsíc říjen byl plný zajímavých akcí. První říjnový den využili žáci druhého ročníku pozvání rodičů 
Burianových a navštívili jejich zahradu v Marianině, kde byla připravena řada poznávacích i praktických 
činností a úkolů. Děti je nadšeně plnily a na závěr si samy připravily pizzu. Na tu jim paní Burianová udělala 
těsto a pan Burian ji upekl v kamenné peci. Návštěva byla podnětným zpestřením školní výuky a manželům 
Burianovým za ni moc děkujeme. 

Děkujeme všem žákům i rodičům za aktivní zapojení do úspěšné sběrové akce.
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Začátkem října byla vyhlášena tradiční soutěž tříd ve sběru starého papíru. Letos bylo odevzdáno celkem      
7 854 kg. Výtěžek z této akce byl předán do jednotlivých třídních kolektivů. Nejlepšího výsledku dosáhli žáci 
4. třídy. Vyhráli nejen mezi třídami na I. stupni, ale i na celé škole. Do soutěže se zapojili všichni a odevzdali 
2261 kg. Za získané peníze navštíví divadelní představení Pipi Dlouhá punčocha v divadle Radost.                   
K nejpilnějším sběračům školy patří sourozenci Veronika a Martin Uzlovi, sestry Veronika a Tereza 
Šenkovy, Oliver Janků, sourozenci Tereza a David Zouharovi, Ema Slezáková, Marek Vintr a Sofie 
Pernicová. Děkujeme všem žákům i rodičům za aktivní zapojení do úspěšné sběrové akce. 
 V říjnu proběhla i návštěva dopravního hřiště v Blansku, kde si čtvrťáci vyzkoušeli jízdu na kolech podle 
dopravních předpisů. Na hřišti se dětem líbilo. Už se těší na jarní návštěvu, kdy budou usilovat o získání 
průkazu cyklisty. 
 Do Blanska zavítaly také děti ze školní družiny. Navštívily interaktivní představení o životě dinosaurů, 
jejichž 3D modely si mohly nejen prohlédnout, ale například i nakrmit. Výlet do druhohor se dětem moc líbil. 
I v letošním školním roce jsme v naší škole přivítali manžele Kateřinu a Miloše Motani, kteří si pro žáky 
připravili promítání o Panamě. Opět jsme měli možnost zhlédnout velmi poutavá videa. Dozvěděli jsme se 
spoustu informací nejen z běžného života tamějších obyvatel, ale seznámili jsme se i s exotickými rostlinami 
a živočichy. Komentovaná videa byla velmi 
zajímavě zpracována a doplněna otázkami,       
na které děti po promítání odpovídaly. Součástí 
promítání byla i výstavka suvenýrů z dalekých 
cest. 
 V závěru měsíce října žáci 6. – 9. třídy 
navštívili satirické moderní představení Lhář      
v brněnském Mahenově divadle. Představení 
mladé diváky zaujalo, bylo zábavné a zároveň 
poučné. 
 Poslední říjnový den se na 1. stupni nesl           
v duchu halloweenského vyučování. Děti              
i učitelé ho ukončili společnou promenádou       
v maskách a soutěžemi v tělocvičně. 
 Naše škola se také podílí na česko-slovenském 
projektu Čtení spojuje. Všichni žáci od 1. do 9. 
třídy vytvořili pro slovenské kamarády                
ze Soukromé základní školy v Košicích krásné 
knižní záložky na téma Od mravence po velrybu. 
Záložky od dětí z košické základní školy naopak 
udělaly radost všem našim žákům.  
 Do mezinárodní soutěže Dunajský umělec 
2024 se zapojily děti ze školní družiny             
pod vedením paní vychovatelek. Soutěž je 
organizovaná ve spolupráci Global Water 
Partnership Central and Eastern Europe (GWP 
CEE) s International Commission for the 
Protection of the Danube River (ICPDR). Akce 
motivuje žáky k bližšímu poznání jejich 
místního vodního toku a okolí. Letošní ročník 
proběhl pod záštitou Ministerstva životního 
prostředí. Naši žáci vytvořili přírodní dílo       
pod názvem Vesničky podél potoka Lopač. Práce jednoho z žákovských týmů byla odbornou porotou 
oceněna 1. místem v kategorii Junior s postupem do mezinárodního kola. Je to velký úspěch                
a skupince dětí ve složení Mia Pernicová, Filip Hebert, Erik Migdal a Viktorie Zorníková patří velké 
poděkování za výbornou reprezentaci školy.
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Od listopadu jsme pracovali na zimní i vánoční výzdobě školy a na nácviku vystoupení mladších dětí           
na vánoční besídku. 
 Prosinec ve škole probíhal ve znamení 
blížících se Vánoc. Na začátku adventu děti 
svým vystoupením pomohly vytvořit sváteční 
atmosféru př i rozsvěcování vánočního 
stromečku u kostela. Žáci druhého stupně k této 
slavnostní příležitosti upekli pod vedením 
vyučujících vánoční cukroví.  
V dalším týdnu pak do všech tříd přišel školní 
Mikuláš a jeho družina.  
 Žáci prvního stupně navštívili prostory 
b l a n e n s k é h o z á m k u , v á n očn í j a r m a r k                    
a v jedovnickém kině zhlédli představení 
připravené žáky ZUŠ Jedovnice s názvem Živý 
betlém. Žáci druhého stupně v polovině prosince 
vyrazili na výlet do Olomouce. 
 V prosinci ve škole proběhly také tradiční vánoční dílny, pečení perníčků a vánočního cukroví.  
 Před vánočními prázdninami se žáci rozloučili se svými spolužáky a učiteli na třídních posezeních               
u vánočního stromečku, aby v dalších dnech strávili čas doma se svými blízkými. 
 Uvedený výběr školních akcí, soutěží či projektů samozřejmě není úplný. Ve škole prakticky neustále 
probíhá řada různých zajímavých výukových, ale i volnočasových aktivit, které společně s fotografiemi 
můžete najít na internetových stránkách školy www.zslipovec.cz či na školním facebookovém profilu.  

Přejeme všem dětem i dospělým krásné Vánoce, mnoho štěstí, zdraví a životní pohody nejen              
v nadcházejícím roce 2025! 

Mgr. Josef Škvařil, Mgr. Jana Kolmačková a všichni zaměstnanci ZŠ a MŠ Lipovec 

Jedno velké překvapení čekalo na děti druhý prosincový den na zahradě MŠ v podobě velikého betlému. Byl 
to takový rychlý nápad, jak potěšit děti v MŠ, a tím, že to bylo před Vánocemi, tak volba byla jasná a nápad 
na světě v podobě betlému. Betlém je nakreslen na OSB desku, vyřezán, obroušen a namalován a 2-3 nátěry 
laku. Výroba betlému trvala cca 7 dní. Betlém už měly děti minulý rok a tvořilo ho deset postav a přístřešek. 
Letos přibyla ještě jedna postava ponocného a změnil se přístřešek a přibylo osvětlení. Betlém vyrobil Kamil 
a Lenka Němcovi se svým kamarádem Zdenkem Pořízkem, poté ho věnovali MŠ Lipovec. Můžete se na něj 
přijít podívat do zahrady MŠ. Všem hezké a klidné Vánoce, hlavně zdraví.

http://www.zslipovec.cz
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OD PODZIMU AŽ DO VÁNOC V MATEŘSKÉ ŠKOLE 
První zářijové dny v mateřské škole se vzájemně poznáváme a ubezpečujeme, že školka je místo bezpečí    

a pohody. Učíme se společným pravidlům, pravidlům slušného chování, sebeobsluze a samostatnosti, 
poznáváme prostředí školky, zahrady, svoje kamarády. 
Školní rok jsme zahájili celodopolední vycházkou a pohádkou. Ve středu 11. září Berušky nachystaly           
pro kamarády ze Sluníček hru Šipkovanou. Sluníčka cestou plnily úkoly, v kterých si zopakovaly znaky 
podzimu, co patří do ovoce a zeleniny, vyjmenovaly svoje značky, zkusily napočítat do deseti. I poslední 
úkol, najít kamarády z Berušek, děti zvládly na jedničku. 
V úterý 17. září za námi přijelo divadlo Plyšového medvídka s pohádkou První vlaštovka. Představení 
bylo zacílené na zrychlení adaptace dětí v školce. Na pohádku jsme pozvali i naše malé kamarády z dětské 
skupinky. Všem se moc líbila a už se těšíme na další pohádku, tentokrát 
Vánoční se Sandrou Riedlovou. 

Workshop se včelami 
V úterý 1. října jsme ve školce přivítali pana včelaře Tomáše Roblíka          

z Újezdu u Brna. Děti se dozvěděly, jak včely a jejich společenství žije           
a vypadá, proč jsou užitečné, jaký je rozdíl mezi včelou, vosou či čmelákem, 
prozkoumaly si včelí úl a vyzkoušely včelařské vybavení. Měli jsme možnost 
si prohlédnou včelí plástve, potěžkat včelí vosk a vyzkoušet si včelařské 
vybavení. Největší zážitek ovšem děti i dospělí měli z pozorování včel 
přímo v proskleném úlu z bezprostřední blízkosti. V závěru programu jsme 
ochutnali velmi dobrý a slaďoučký med. 

Výlet předškoláků do Lipky 
V úterý 15. října se předškoláci vypravili na výlet do Lipky – školského 

zařízení pro environmentální vzdělávání na program Jabloňka a Ořešánek. 
V interiéru i v zahradě pracoviště Lipová děti prožily báječné dopoledne. 
Seznámily se se skřítky Jabloňkou a Ořešánkem, posbíraly s nimi jablíčka    
a ořechy. Z jablíček pak vylisovaly mošt, který všem moc chutnal, jablíčka 
nakrájely na sušení. U ořechů si ověřily, že semena obsahují tuk,                    
v ořechovém listí obarvily hedvábí. Součástí programu byly i hry dětí se 
semeny plodů ovocných stromů – třídění, přesypávání, skládání obrazců dle 
předlohy, otiskování. Každé dítě si z programu odneslo Ořešánka                   
z oříšků a hedvábí, ale hlavně spoustu krásných zážitků. 

Předškoláci v pralese 
Společně s dětmi z prvního stupně základní školy se předškoláci účastnili 

přírodopisně-zeměpisného programu cestovatelů Kateřiny a Miloše Motani 
„Dobrodružství Panama“. Společně se vydali na výpravu deštnými pralesy, 
viděli spoustu zvířat, které tu žijí, vyslechli dobrodružné příběhy a setkali 
se s indiánskými kmeny.  

Dýňový oranžový den 
Ve čtvrtek 24. října jsme se ve školce sešli oblečení v oranžové barvě          

a společně prožili celý den. Děti plnily různé dýňové aktivity, zatancovali 
jsme si a zazpívali a vydlabali společně několik dýní, kterými jsme si 
vyzdobili školku. Děkujeme maminkám paní Doleželové, Gruberové, 
Marušákové a Kráčalíkové za přinesené dýně a odměny pro děti. 

Podzimní hraní, kdy děti poznávaly vše související s podzimem – změny  
v přírodě, počasí, plody podzimu, barvy, práce na podzim v zahradách… 
jsme zakonči 11. listopadu oslavou svátku svatého Martina. Seznámili jsme 
děti s legendou o svatém Martinovi a s pranostikami, které se k tomuto 
období pojí.

MŠ LIPOVEC
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 Téma nás provázelo celý týden ve všech činnostech - pohybových, 
didaktických, hudebních, polytechnických, v logochvilkách, na pracovních 
listech i na grafomotorické tabuli. Ve výtvarných aktivitách jsme si pohráli         
s motivem prvního sněhu, který podle pranostiky Martin přiveze na bílém koni 
a nabídli dětem zajímavé výtvarné a pracovní činnosti. 

Kroužek Keramika 
Pro děti, které rády tvoří je kroužek keramiky ideální volbou. V letošním roce 

jsme pro velký zájem otevřeli dvě skupiny. Děti se schází v úterý odpoledne     
od 14:45 do 15:20 ve třídě Berušek. S paní učitelkou Blankou Zouharovou            
a Ivanou Kolmačkovou se zde seznamují s hlínou a možnostmi práce s ní. 
Keramika je kroužek rozvíjející fantazii, jemnou motoriku, koncentraci. Děti    
se tu učí i samostatnosti, umět po sobě uklidit, postupovat a učit se podle 
pokynů, dodržovat dohodnutá pravidla, a v neposlední řadě prožívají radost                   
ze zvládnutého a těší se z příjemných zážitků. Děti si už vyzkoušely např. 
válení, lepení šlikrem, kreslení na hlínu, vykrajování. Obě skupiny si                 
po vypálení výrobků vyzkouší i glazování a už se těší, jak si hotové výrobky 
odnesou před Vánocemi domů.  

EDaSTIM  
V letošním roce jsme opět nabídli předškolákům a jejich rodičům edukativně-

stimulační skupinky, tentokrát v jejich inovativní podobě. Program EDaSTIM 
navazuje na program Edukativně-stimulačních skupinek pro děti předškolního 
věku. Jsou zde rozšířeny podněty pro rozvoj řeči. Významná je také větší 
provázanost jednotlivých činností jak v materiálech pro skupinovou práci,     
tak v pracovních materiálech pro děti. Program si klade za cíl komplexní            
a systematický rozvoj předškolních dětí. Formou her a dalších aktivit podněcuje 
rozvoj schopností a dovedností důležitých pro rozvoj trivia (tj. budoucí čtení, 
psaní, počítání). Ale nejen to, podporuje v dětech zvídavost, vede k přemýšlení, 
logickému usuzování, ke koncentraci. 

Pro velký zájem ze strany rodičů, jsme otevřeli 2 skupiny a přivítali mezi námi 
i děti ze Studnic. Ve třídě Berušek vedou lekce paní učitelka Blanka Zouharová  
a Ivana Kolmačková, ve třídě Sluníček jsou lektorkami Eva Ledvinová a Hana 
Svobodová, kterou pro nemoc zastoupila Blanka Zouharová. Prvních 5 lekcí 
každé skupinky probíhá v mateřské škole a dalších 5 lekcí si děti a rodiče užijí   
v základní škole s paní učitelkou Karolínou Tichou a Karlou Cabalovou. 

Přítomnost rodičů je velmi důležitá a významná a nás těší, že se rodiče se 
zájmem a v plném počtu účastnili prvních tří lekcí. Děkujeme a těšíme se         
na další, v pořadí čtvrtou skupinku. 

Mikulášská besídka 
4. prosince se uskutečnily v mateřské škole Mikulášské besídky. Paní učitelky 

s dětmi nacvičily program plný básniček, tanečků a písniček. Děti přišly 
přestrojené za malé čertíky a náramně jim to slušelo. Rodiče byli na své 
ratolesti patřičně pyšní a dojatí, a paním učitelkám spadl kámen ze srdce, že se 
i přes předcházející velkou nemocnost dětí nakonec sešli v tak hojném počtu    
a vše se podařilo na jedničku s hvězdičkou. Překvapením pro děti byl pak 
příchod Mikuláše v doprovodu hodného anděla a roztomilého čertíka. Mikuláš 
četl z knihy hříchů a andílek všem dětem rozdal balíček s dobrotami. 
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Děkujeme rodičům, prarodičům a přátelům mateřské školy za opravdu hojnou účast a bohaté občerstvení, 
které připravili na společné závěrečné posezení. Vládla pohodová atmosféra, plná úsměvů a vzpomínání    
při prohlížení kronik mateřské školy. Děkujeme také za slova chvály a uznání, která nás motivují k přípravě 
další tentokrát jarní besídky.   

Přejeme krásný vánoční čas, ať štěstí, zdraví, pokoj a láska přijde mezi vás. 

                                              Za děti a zaměstnance mateřské školy Blanka Zouharová 
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9. SKAUTSKÝ ODDÍL LIPOVEC
PRŮBĚH SKAUTSKÉHO ROKU   

Zahajovací skautská schůzka 
V polovině září proběhlo u skautského ohniště zahájení 

nového skautského roku, kde jsme mezi sebe přivítali 
stálé i nové členy našeho oddílu. Těší nás, že mezi nás 
každoročně přibývají stálé noví členové a naši již odrostlí 
skauti s námi zůstávají a můžeme je přijmout mezi tým 
vedoucích.  

Drakiáda 
V sobotu 12.10. 2023 se již jako každoročně konala 

tradiční drakiáda. Počasí letos vyšlo opravdu nádherně     
a všichni jsme se sešli na parkovišti naproti bývalému 
areálu JZD. Odtud jsme se vydali po cestě ke skautskému 
ohništi a děti po cestě pouštěly draky. U ohniště proběhlo 
opékání párků a byl připraven také bohatý tematický 
program pro děti. Účast byla za posledních několik let 
rekordní a jsme velmi rádi, že navštěvujete námi 
pořádané akce v tak hojném počtu.    

CO NÁS ČEKÁ PŘES VÁNOCE? 
Zveme všechny skauty a veřejnost na následující akce:  
  

• Zdobení stromků v kostele 
  Kdy: v sobotu  21.12.2024 
  V kolik: v 9:00 
  Kde: v lipoveckém kostele  

• Roznášení Betlémského světla  
  Kdy: v úterý 24.12.2024 
  V kolik: v 9:00 
  Kde: sraz na zastávce u křižovatky  
  S sebou: lucernička (kdo má možnost) 

• Tříkrálová sbírka 
  Kdy: v sobotu 4.1.2025 
  V kolik: v 9:00 
  Kde: ve skautské klubovně (pod školními byty) 
  S sebou: převlek na krále, korunka (kdo má možnost 

Odkaz na fotky skautského oddílu: https://skautlipovec.rajce.idnes.cz/

https://skautlipovec.rajce.idnes.cz/
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OHLÉDNUTÍ VÁPENÍČKU ZA ROKEM 2024 A POZVÁNÍ NA AKCE V ROCE 2025 
 Tak jako v předcházejících letech, Spolek Vápeníček uspořádal v roce 2024 již tradiční velikonoční                
a vánoční prodejní výstavy. Na výstavách jsou k vidění krásné věci, u kterých návštěvníci oceňují šikovnost  
a zručnost lidí.  Snažíme se výstavy mít  zaměřeny tematicky k období, ve kterém je pořádáme. Obě výstavy 
jsou hojně navštěvovány občany z naší obce, ale přijíždí k nám spousta lidí i z okolních i vzdálenějších 
vesnic.    
 Každým rokem se těšíme na krásenské  divadelní ochotníky, kteří si vždy vyberou situační komedii. I letos 
přijeli s představením Manželský čtyřúhelník na horách a ti, kteří neváhali přijít, opravdu nelitovali. Tak jako 
v přecházejících letech se lidé dobře bavili a sokolovna byla zcela zaplněná.  
 Veřejností vyhledávané jsou naše zájezdy na divadelní a muzikálová představení například: muzikál Pretty 
woman hraný v Městských divadlech Brno, v divadle Bolka Polívky  představení DNA (Bolek Polívka a Anna 
Polívková) a na podzim  představení Šašek a syn, kde excelovali otec a syn Polívkovi. 
 Po delší době jsme zavítali i do Janáčkova divadla Brno na operu Rusalka. 
 Velký úspěch měl i muzikál na ledě Pravý Louskáček v Winning Group Arena v Brně. 
 O všechna představení je vždy velký zájem. Samozřejmostí je zajištění společné dopravy autobusem pana 
Tesaře z Rozstání, se kterým máme výbornou spolupráci. Moc mu za všechny spolehlivé  cesty děkujeme       
a těšíme se na další cestování. 
  Již několik roků zajíždíme téměř každý měsíc do maďarských lázní Mosonmagyarovar. Tento areál je 
vyhledávaný hlavně proto, že je těsně za slovenskými hranicemi a jeho voda obsahuje nejvíce léčebných 
látek mezi termálními lázněmi ve střední Evropě. Poslední zájezd do lázní bude tradiční silvestrovský  
31.12.2024. 
 Tolik shrnutí činnosti Vápeníčku za rok 2024. 

 Děkujeme všem, kteří se našich akcí zúčastní, a tím nám projevují svoji podporu. Nás – pořadatele jejich 
spokojenost velice těší a rádi pak akce připravujeme a zajišťujeme. Náš velký dík patří všem členům 
Vápeníčku, kteří všechny akce obětavě a s ochotou zajišťují ve svém volném čase!!  
  

Akce, které máme již naplánované pro rok 2025: 

Maďarské termální  lázně  (zatím termíny  na první pololetí): 
1. února 2025, 8. března 2025, 5. dubna 2025, 17. května 2025. 

Velikonoční výstava – 14. dubna 2025 
Vánoční výstava – 29. listopadu 2025 

 Další akce, které se nám podaří zajistit během roku, oznámíme v místním rozhlasem, pomocí plakátů,       
na našich stránkách a na facebooku.   

 Přejeme našim příznivcům a všem spoluobčanům klidné, pohodové Vánoce plné příjemných překvapení, 
rodinné pohody a radosti. Do roku 2025 hlavně pevné zdraví. 

                                                     Za Spolek Vápeníček Miloslava Koudelková 

VÁPENÍČEK
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CO SE UDÁLO V ORGANIZACI TĚLESNĚ POSTIŽENÝCH OD ZÁŘÍ 2024 ?? 
Na měsíc září jsme si naplánovali výlet vlakem. V úterý 24.9.2024 jsme  vyrazili na  celý den do Pardubic. 
Do Blanska  jsme se dopravili běžným autobusovým spojem, a pak pokračovali vlakem v 7.16 do Pardubic. 
V Pardubicích na nás čekal průvodce, který nás provedl Polabinami, dále jsme pokračovali ke zdymadlu,      

na zámek, navštívili jsme  automatické mlýny, Pernštejnské náměstí a třídu Míru. Dopřáli jsme si i posezení    
v cukrárně, a pak byl čas i na osobní procházku či nákup. Všichni jsme si nezapomněli zakoupit proslulý 
pardubický perník. 

Zpáteční cesta vlakem z Pardubic do Blanska nám krásně utekla. 
Na podzim jsme pokračovali i v půldenních turistických vycházkách do okolí. 
8. října vyrazila skupinka zájemců na pěší trasu Lipovec-Krasová-Balcarka. Jelo se autobusem do Krasové, 

kde si všichni prohlédli pěknou kapličku a pokračovali pohodovou trasou k jeskyni Balcarka. Po cestě 
obdivovali vyřezávané sochy a příjemnou krajinu s potůčkem. Na Balcarce si všichni dopřáli občerstvení, a pak 
se autobusem vrátili zpět do Lipovce. 

Poslední podzimní vycházka vedla na letiště do Kotvrdovic. 22. října byl sraz turistů u kostela , odkud se šlo  
pěšky do Kotvrdovic. Cílem bylo nejen letiště, ale i procházka Kotvrdovicemi. Zpátky se jelo autobusem a výlet  
s přáteli se všem velmi líbil. 

Na pátek 8. listopadu jsme zajistili  pro zájemce  přednášku Mgr. Pavlíny Marušákové a Kláry  Zouharové. 
Mgr. Marušáková nás seznámila se svou prací domácí zdravotní péče organizace Advantis medical. Pavlínka je 
vedoucí pracovnicí pobočky v Blansku a její kancelář najdete v bývalé budově Metry naproti poště v Blansku. 
Péče je bezplatná a je hrazena zdravotní pojišťovnou. 

Dozvěděli jsme se, že tato organizace je schopna stejně jako charita, zajistit kvalitní a fundovanou péči         
v domácím prostředí. Pavlínka odpovídala i na dotazy a každému účastníkovi přednášky předala malý dárek. 

K. Zouharová hovořila o sociálních dávkách - na bydlení, o příspěvcích na děti a dalších možnostech,      
které poskytuje stát. Podrobně nás seznámila s administrativou a poradila, kam a na koho se můžeme               
v případě potřeby obrátit. 

Děkujeme oběma přednášejícím, že si na nás udělaly čas a strávily s námi pěkný podvečer. 
Poslední akcí v měsíci listopadu byl zájezd do polského Těšína, na který jsme vyrazili v sobotu 9. listopadu    

v brzkých ranních hodinách. Spolehlivý a ochotný pan řidič Tesař nás dovezl až na tržnici, kde zaparkoval        
a my jsme mohli v poklidu nakupovat, prohlížet, obcházet a utrácet. 

Autobus byl úplně plný a po nákupech se zcela zaplnil i zavazadlový prostor. Myslím, že všichni byli 
spokojení a dovezli si domů spoustu zboží. 

Jako každým rokem, tak i letos pomáhaly naše členky zajišťovat vánoční výstavu Vápeníčku. Mohli jste je 
vidět jak u pokladny, tak i u prodejních míst. Výstava byla letos zvlášť vydařená, protože přijel rekordní počet 
vystavovatelů a také největší počet návštěvníků ve více jak dvacetileté historii pořádání této akce. Těší nás,   
že do Lipovce na výstavu nechodí jen místní občané, ale  přijíždí i lidé ze širokého okolí. A naši členové u toho 
nechybí - buď jako pořadatelé nebo jako hosté. 

Děkujeme našim členkám za účinnou, ochotnou a pečlivou pomoc. 
V měsíci prosinci obejdou ještě naše důvěrnice všechny členy s nabídkou rekondičních pobytů        

na rok 2025. Tento přehled nabízíme i prostřednictvím Zpravodaje komukoliv, kdo by měl zájem o některý 
pobyt. 

Je potřeba se předběžně přihlásit do 22. prosince 2024 nebo do 15. 1. 2025 – podle požadavků organizace 
(vše je uvedeno na plakátku). 

Do Vánoc také navštívíme naše nejstarší členy s poukázkou na zboží do Stemdu a malou pozorností,     
kterou nám vyrobily děti v keramickém kroužku ZŠ Lipovec pod vedením p. vychovatelky Lucie Pernicové. 
Moc děkujeme!!!!! 

 STP LIPOVEC
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POZVÁNKA – PRVNÍ ČTVRTLETÍ ROKU 2025 
Okresní organizace STP zve svoje členy místních organizací  vždy na podzim a na jaře na plavání              

do městských lázní v Boskovicích.  
V roce 2025 se bude plavat vždy ve čtvrtek od 12 – 13 hodin v termínu od 25.2. do 20.3. 2025. 
Členové se prokážou svou průkazkou STP (pokud ji nemůžete najít, vystavíme Vám novou – ozvěte se            

J. Školařové ) a zaplatí za hodinu jen 30,-. Zbytek běžné částky pak uhradí okresní organizace. K dispozici je jak 
plavecký, tak relaxační bazén i sauna . 

Pokud by byl z našich členů větší zájem, zajistíme společnou dopravu mikrobusem. Prosím, dejte vědět svým 
důvěrnicím nebo J. Školařové. 

 Výroční členská schůze MO STP Lipovec je naplánována na 

                     neděli 30. března 2025 na 15 hodin do sokolovny. 

Všichni členové jsou srdečně zváni. 

O dalších akcích Vás budeme průběžně informovat přes důvěrnice, hlášení obecního rozhlasu a těm, kteří 
užívají mail, zašleme sdělení tímto způsobem.  

Na obecních webových stránkách www.lipovec.cz je zveřejněn seznam rekondičních, ozdravných      
a turistických pobytů. 

 Protože tento Zpravodaj vychází v období adventu, dovolte mně, abych Vám všem popřála za organizaci 
STP Lipovec i za sebe, abyste vánoční svátky prožili s otevřeným srdcem, v kruhu svých nejbližších  a v novém 
roce ochraňovali lásku k rodině, dětem, partnerovi, přátelům a nemarnili svůj čas zlobou a nenávistí. Prožijte 
rok 2025 hlavně ve zdraví, s pokorou a nezapomínejte na odpuštění. 

                                                 Mgr. Jaroslava Školařová, předsedkyně MO STP Lipovec 

http://www.lipovec.cz
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Ohlédnutí za veselým karnevalem plným smíchu a zábavy 
V neděli 28.4.2024 jsme měli tu čest uspořádat akci, na kterou se jen tak 

nezapomíná – Karneval nejen pro děti! Atmosféra byla plná radosti, 
smíchu a barev, a program přinesl zábavu pro všechny věkové kategorie. 

Hlavní hvězdou programu byl klaun Hubert. Jeho energie a nadšení 
dokázaly rozzářit každou tvář a vytvořily neopakovatelnou atmosféru. 

Pro mlsné jazýčky bylo připraveno bohaté občerstvení, které si každý 
mohl dosyta užít. Sladké vafle, voňavý párek v rohlíku, čerstvý popcorn   
a další dobroty se těšily obrovské oblibě. Jedním z největších hitů byla 
také možnost nechat si uplést copánky z kanekalonu. Každé dítě, které se 
zúčastnilo, si domů odneslo malou pozornost jako památku na tento 
veselý den. Dětské úsměvy byly pro nás tím největším dárkem a důkazem, 
že se akce skutečně vydařila. 

Chtěli bychom poděkovat všem, kteří se na karnevalu podíleli –            
od organizátorů přes účinkující až po všechny malé i velké účastníky. 
Společně jsme vytvořili nezapomenutelné odpoledne plné radosti, zábavy 
a přátelství. 

  

Ohlédnutí za nezapomenutelným večerem Dne radosti pro ženu 
V páteční podvečer 18.10.2024 jsme měli tu čest přivítat ženy všech generací na jedinečné akci, která byla 

věnována jejich radosti, kráse a odpočinku. Událost, která se nesla v duchu pohody a ženské energie, nabídla 
bohatý program a nezapomenutelné zážitky. 

Večer odstartovala úvodním slovem i básní předsedkyně Jaruška 
Kuchařová. Pokračoval módní přehlídkou Denisa Design, která okouzlila 
přítomné dámy svými elegantními, volnočasovými a originálními modely. 
Ženy měli možnost načerpat inspiraci pro svůj šatník a obdivovat krásu 
módního designu. Vystoupení mažoretek Zuzanky z Ostrova u Macochy 
bylo příjemným zpestřením.  

Následovaly ukázky kosmetiky a šperků, které zdůraznily, jak pečovat      
o svou krásu a podtrhnout vlastní styl. Pozornost přitáhly také originální 
ruční výrobky, jejichž jedinečnost oslovila nejednu návštěvnici. 

Nemohla chybět ani výklad karet. Mnohé dámy využily příležitosti 
nahlédnout do budoucnosti nebo získat odpovědi na své otázky. 

Velkým lákadlem byla i bohatá tombola, z níž si výherkyně odnesly 
krásné ceny. Nechybělo ani chutné občerstvení a možnost osvěžit se 
sklenkou vína nebo oblíbeným drinkem. Celý večer zakončila příjemná 
hudba, která dotvářela uvolněnou atmosféru.

 ČESKÝ SVAZ ŽEN LIPOVEC
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Návštěva KOVOZOO ve Starém Městě 6.10. 
Český svaz žen zorganizoval pro děti výlet do jedinečné KOVOZOO ve Starém Městě u Uherského Hradiště. 

Akce byla skvělou příležitostí, jak strávit den plný zábavy, poznávání a obdivování neobyčejných uměleckých 
děl z recyklovaného kovu. 

KOVOZOO ve Starém Městě u Uherského Hradiště je jedinečná zoologická zahrada. Místo, kde se potkává 
umění, ekologie a kreativita, nabízí zážitek, který jinde nenajdete. V areálu můžete obdivovat více než 250 
kovových soch zvířat v životní nebo i nadživotní velikosti. Mezi exponáty najdete slony, lvy, žirafy, nosorožce 
a dokonce i dinosaury, vše do detailu propracované. Kromě prohlídky kovových zvířat si návštěvníci mohou 
vyzkoušet tvoření z recyklovaných materiálů, navštívit vyhlídku z majáku, projet se v retro autě nebo si 
prohlédnout interiér letadla L-610. 

Nechyběl ani čas na občerstvení a chvíle odpočinku, kdy děti sdílely své dojmy z celého dne. Výlet byl nejen 
zábavný, ale i poučný, a věříme, že si děti odnesly spoustu krásných vzpomínek i nových poznatků.  

Výlet do Těšínských Beskyd   
V sobotu 28. září 2024 se uskutečnil nezapomenutelný výlet                  

do Těšínských Beskyd, který pořádal Český svaz žen Lipovec.  
Cílem cesty byla oblast kolem města Szczyrk, známá svou krásnou 

přírodou a horskými scenériemi, ideální pro podzimní túry. Lanovkou 
jsem se dostali na vrchol Skrzyczného (1257 m nm). Tato hora je jedním  
z nejvyšších vrcholů v polské části Beskyd a nabízí nádherné výhledy     
na okolní krajinu. Cesta vedla  lesními stezkami a otevřenými horskými 
pláněmi, kde podzimní barvy stromů vytvořily malebnou atmosféru. 
Podzim v Beskydech je skutečně kouzelný – zlaté, oranžové a červené 
odstíny listí se odrážely v slunečních paprscích. Celý výlet byl nejen 
skvělou příležitostí k poznání krás polské přírody, ale také k setkání          
s přáteli a užívání si společného času.  

Za ČSŽ Anna Musilová      

Výbor Českého svazu žen Vám přeje, aby nový rok přinesl spoustu zdraví, radosti, pohody a krásných zážitků.         
Ať se vám daří plnit si sny, užívat si společné chvíle a nacházet radost i v maličkostech. Těšíme se na všechno, co nás 
společně čeká další rok.
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MLÁDEŽNICKÁ DRUŽSTVA 
 Rád bych veškeré příznivce, rodiče a fanoušky Lipovecké kopané seznámil s výsledky, úspěchy a plány 
mládežnických družstvech v probíhající sezoně 24/25. Než se podíváme podrobněji na jednotlivé kategorie, 
kde s výsledky Vás seznámí jednotlivý trenéři, tak bych se rád zastavil u celkového dění v mládežnických 
kategorieNa. začátku sezóny ve spoluprací s Honzem Sedlákem padla dohoda, že se pustíme do „náboru 
mladých fotbalistů“ o kterém jsme Vás informovali v minulém číslu zpravodaje, a tak bych Vás chtěl 
informovat o výsledku. Nábor, jako takový je dle mého velmi důležitou součástí z důvodu udržitelnosti 
kontinuity mládežnického fotbalu, a to hlavně kategorií přípravek. Z důvodu toho, že nám naši nejmladší 
hráči „stárnou“ bylo nutné na začátku sezóny zorganizovat „nábor“, abychom v nadcházející sezoně byli 
schopni přihlásit kategorii mladších přípravek. Bohužel námi zvolený termín 12.9, kdy se konal nábor, 
nevyšlo vůbec počasí, ale i tak za námi na fotbalové hřiště přišlo několik rodičů, kteří projevili zájem              
o fotbal. Musíme podotknout, že jsme byli zájmem mile překvapeni.   
 Celkový nábor, dle mého dopadl nadmíru dobře a do našich řad se přidalo 12 nových aktivních hráčů.  
 Dále je nutné vyzdvihnout přípravu hřiště (sekání, hnojení), údržbu kabin (praní dresů a úklid), ale              
v neposlední řadě i časový plán obsazenosti hřiště. Pokud se podíváme, že momentálně máme 5 aktivních 
družstev (mladší, starší přípravky, mladší, starší žáci a muži) je až podivuhodné, že všichni dokážeme 
trénovat, a odehrát domácí zápasy na jednom hřišti.  
 Poslední věc, která si myslím stojí za zmínku je probíhající zimní příprava, kde se nám ve spolupráci            
s vedením ZŠ Lipovec podařilo pro všechny naše kategorie rezervovat minimálně 1x týdně/ 1,5h tréninkovou 
jednotku. Dále se v rámci zimní přípravy účastníme, až neuvěřitelných 25 turnajů. Je nutné podotknout,       
že výše uvedené je obrovská porce času, kterou vynakládají naši trenéři, ale i rodiče. 
 Tímto bych chtěl poděkovat za výpomoc při organizaci náboru Honzovi Sedlákovi a Vojtovi Zouharovi      
za spolupráci v celkové organizaci a vedení družstev, ale také i vedení ZŠ Lipovec, která nám každý rok 
umožňuje trénovat v prostorách školy. Moje největší poděkování patří našim trenérům a rodičům za jejich 
čas, který do fotbalu vkládají.  

Za mládežnická družstva: František Kopřiva 

Mladší přípravka (r. 2016 a mladší) 
Na začátek mého hodnocení bych chtěl nejdříve poděkovat Vojtovi Zouharovi jako starostovi našeho klubu 

a celému SK Lipovec za perfektní spolupráci ohledně organizace, podpory a přípravy hřiště pro naše malé 
fotbalisty… my jako trenéři si toho moc vážíme a jsme moc rádi, že máme takové perfektní zázemí… Dále 
chci poděkovat starostovi Ostrova u Macochy Ondrovi Hudcovi za spolupráci při organizaci srpnového 
soustředění (celkově se účastnilo kolem 80 dětí) pro všechny naše fotbalové žákovské kategorie – této 
součinnosti si moc vážíme a jsme rádi, že to tak to skvěle funguje… 

Mladší přípravka hraje okresní ligu, kde je celkově 20 týmů – z 19 zápasů 15x vyhrála, 2x remizovala a 2x 
prohrála… jedná se o vynikající výsledek a my všichni trenéři jsme na kluky moc pyšní… Nejen, že předvádí 
na svůj věk výborný fotbal, ale mají perfektní přístup k tréninkům nejen docházkou, ale i zápalem                   
a pracovitostí. Moc bychom si přáli, aby jim tento elán vydržel co nejdéle.  

  V polovině září jsme s šéftrenérem Františkem Kopřivou naplánovali „Nábor malých (nových) fotbalistů 
tzn. předpřípravky… Celkově se přihlásilo 12 dětí, které už jsou v plném tréninkovém nasazení a čekají je    
do konce roku první dva fotbalové turnaje… nečekali jsme tolik dětí a o to nás více těší, jak tento nábor 
pozitivně dopadnul… Přejeme dětem, aby byli minimálně stejně úspěšné jako jsou aktuálně mladší i starší 
přípravky…  

  Jsme moc rádi, že se rozrostla naše trenérská skupina o Filipa Heberta a Stanislava Marušáka, protože 
jinak bychom už nedokázali všechny kategorie trenérsky obsadit.  

Kdybyste měli někdo zájem nám pomoci s výchovou těchto malých fotbalistů, tak budeme určitě rádi          
a neváhejte nás kontaktovat…   Na závěr bych Vám chtěl všem popřát pohodové a klidné Vánoce, a kdybyste 
se „nudili“, tak můžete přijít podpořit naše skvělé děti při jarních fotbalových mistrovských zápasech. 

 Za mladší přípravku děkuje Honza Sedlák, Luděk Horáček, Ondřej Školař, Michal Zouhar, Filip Hebert               
a Stanislav Marušák

SK SOKOL LIPOVEC
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Starší přípravka – Lipovec/Vilémovice (r. 2014 a mladší) 
V rámci probíhající sezony se potýkáme s nedostatkem hráčů v kategorii starších přípravek, ale také            

v kategorii mladších žáků. S tímto vědomím jsme šli do nové sezóny, že budeme nuceni některé hráče střídat 
do jednotlivých kategorií, tak abychom byli schopni přihlásit kategorii starších přípravek i mladších žáků. 
Musím podotknout, že větší část sezóny nebyl větší problém, ale k závěru, kdy se objevila velká nemocnost 
nastal problém poskládat mužstvo, a tak jsme byli nuceni sáhnout i po hráčích z mladší přípravky,              
kdy nastupovali hráči s ročníky 2018,2017, tedy hráči s věkovým rozdílem 4-3let od svých spoluhráčů.  

I takto si myslím, že naše mužstvo si vedlo v podzimní části nadmíru dobře, kdy se nám podařilo z 21 
zápasů – 14x vyhrát, 2x remizovat, 5x prohrát (Okresní přebor – přihlášeno 22 týmů). 

Dále se musím zmínit i o hráčích starší přípravky jmenovitě jde o Jakuba Horáčka, Josefa Zouhara a Pavla 
Trněného, kteří po celou část podzimní sezóny posilovali naše sdružené družstvo mladších žáku Ostrov/
Lipovec. Je to obrovská porce odehraných zápasů. Tímto jim patří moje velké uznání a poděkování – DÍKY 
KLUCI. 

Poslední větou bych Vám chtěl popřát poklidné vánoční svátky, ale také i vše nejlepší do nového roku 2025. 
Těšíme se na podporu v jarní části. Přijďte podpořit naše mužstva.  

   

Za starší přípravku: František Kopřiva, Luděk Horáček a Michal Zouhar 
  

Mladší žáci – Ostrov/Lipovec (r. 2013 a mladší) 
V nové sezóně 24/25 s důvod nedostatku hráčů jsme 

byli nuceni ve sdružení s Ostrovem přihlásit sdružené 
mužstvo mladších žáku Ostrov/Lipovec. Celé vedení má 
na starost trio trenérů z Ostrova, a to jmenovitě Thomas 
Belton, Aleš Pražák a Radek Kučera.  

Sdružené družstvo hraje okresní přebor s celkovým 
počtem 13 přihlášených týmu, kdy ve 12 zápasech           
se podařilo: 2x remizovat, 10x prohrát a umístit se tak  
na 13. místě.  

Za mladší žáky: František Kopřiva 

  
Starší žáci – Lipovec/Ostrov (2011 a mladší) 

V nové sezóně 24/25 s důvod nedostatku hráčů jsme byli nuceni ve sdružení s Ostrovem přihlásit sdružené 
Starší žáci pod vedením stále dvojice Miroslava Sedláka a Tomáše Kouřila hned na začátku sezóny řešili, 
existenční problém, zda vůbec kategorii starších žáků přihlásit z důvodu nedostatku hráčů. Nakonec se 
podařilo „ulovit“ hráče ze zanikajícího mužstva ve Sloupě, a tak bylo možné starší žáky přihlásit do sezony 
24/25. 

I když se podařilo po úspěšné sezóně 23/24, kdy mužstvo vyhrálo okresní přebor mladších žáku udržet,     
až na dvě výjimky veškeré hráče, tak přechod do starší kategorie je opravdu náročný a hráči potřebují čas, 
aby se adaptovali na soutěž. K závěru podzimní části bylo 
vidět na hráčích, že se jejich výkony zlepšovali a pomalu 
si na starší kategorii začínají zvykat, ale i v tomto 
stoupajícím tendru se nám nepodařilo získat do soutěže 
ani bod. Máme pře sebou již probíhající zimní přípravu   
a očekáváme, že se nám podaří hráče připravit do jarní 
části, tak abychom byli rovnocennými soupeři a začali 
okrádat naše soupeře o body. 

Tímto chceme pozvat veškeré naše fanoušky na jarní 
část okresní ligy starších žáků. 

  

Za starší žáky: Miroslav Sedlák a Tomáš Kouřil
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MUŽI 
Družstvo mužů sezonu začalo prakticky se stejným hráčským kádrem, který se v minulém ročníku            

bez problému pohyboval v popředí tabulky 8. ligy, dříve okresní přebor a s novým realizačním týmem         
pod vedením trenéra Michala Pohrinčáka a vedoucího mužstva Petra Mrázka st. Postupně v průběhu letní 
přípravy byl tým doplněn o hráče Kryštofa Jíravy, který se vrátil z akademie RDR (Ráječko, Doubravice, 
Rájec), Jana Kuchaře, který přestoupil ze Sloupu a brankáře Jaroslava Valacha, který přestoupil z Ráječka.  

Filozofie klubu je nastavena tak, abychom co nejvíce využívali svých vlastních hráčů, kteří mají vztah         
k oddílu a hráli za náš klub s láskou a ,,srdíčkem“. 

Úvod soutěže družstvo zvládlo dobře. V prvním kole vyhrálo v tradičním ,,derby“ s ambiciózním celkem      
z Jedovnic. V druhém remizovalo v Knínicích, kde vyrovnávací branku domácí vstřelili až v nastaveném čase.  
Ve třetím kole porazilo na domácí půdě celek ze Skalice. Následující výsledky byly jako na houpačce, když 
prohrálo v Bořitově, doma na hody porazilo tým Doubravice, následně ale 2x na domácí půdě prohrálo se 
silnými týmy z Vysočan a Rudicí. Naopak dobře si vedlo na hřištích soupeřů, kde zvítězilo a bralo body 
domácím celkům z Lipůvky a následně Vranové. Konec soutěže byl ve znamení pohry v Olešnici, povinné 
domácí výhry s Drnovicemi, ostudné prohry na posledním celku tabulky v Černé Hoře a posledním 
povedeném zápase v Ráječku, kde po bojovném výkonu remizovalo 2:2. Nejlepším střelcem týmu je Michal 
Zouhar s 8 střelenými brankami.  

Nevyrovnané výsledky byly převážně způsobené 
četnými zraněními hráčů. Tyto časté změny a zranění       
v kádru se negativně projevily v nastavení optimálního 
složení mužstva, které mělo vliv na připravování                
a vytváření brankových příležitostí a vstřelení gólů do sítě 
soupeřů. Složení týmu vč. realizačního se během zimní 
přestávky měnit nebude.  

Chtěl bych, aby se všichni hráči uzdravili a nastoupili  
do zimní přípravy. Svědomitě se připravili na jarní část 
soutěže, která bude velice vyrovnaná až do samého konce. 
Věřím, že tuto soutěž úspěšně dohrajeme, postoupíme      
o několik příček v tabulce výše a potrápíme celky                
v popředí tabulky, které bojují o postup do vyšší soutěže.  

Pozvánka 
Sobota 8. února 2025  SPORTOVNÍ PLES Sokolovna 20.00 hod. 
Profesionální vystoupení, bohatá tombola, bohaté občerstvení. 
K tanci a poslechu bude hrát skupina ARCUS. 
  

Oznámení 
Klub SK a TJ Sokol Lipovec urgentně hledá a příjme pracovnici/pracovníka na úklid a praní dresu. Jedná se         

o úklid prostor šaten, WC a sprch v suterénu budovy Sokolovny a také v budově přístavky (udírny a WC). Práce je  
v rozsahu od 20 do 50hodin měsíčně podle rozehraných soutěží. Odměna za provedené práce je po vzájemné 
dohodě cca 150Kč/hod. Nástup možný od 1.1.2025. 

  

Poděkování 
Výbor SK Sokol Lipovec spolu s hráči děkuje touto cestou všem příznivcům, fanouškům a v neposlední řadě 

především sponzorům a dárcům našeho oddílu za projevenou přízeň a podporu v průběhu celého roku 2024. 
Doufáme, že se všichni opět sejdeme na jaře roku 2025 při dalších mistrovských utkáních. První jarní kolo 

je naplánováno na 15.-16. března 2025, žáci a přípravka o něco později (bude včas upřesněno). 
Již nyní se těšíme na další vítězství a branky v sítích našich soupeřů. Současně Vám všem přejeme příjemné 

prožití vánočních svátků a do nového roku vše nejlepší, především zdraví, pohodu a porozumění. 
   

Za výbor starosta TJ a SK Sokol Lipovec Vojtěch Zouhar ml.
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VÝJEZDOVÁ JEDNOTKA 
Rok 2024 byl pro JSDH Lipovec jedním z nejúspěšnějších roků. Naše zásahová jednotka, která nyní čítá     

18 členů, má za sebou velmi aktivní a úspěšný rok. Dokončili jsme opravy a úpravy na našem zásahovém 
vozidle MAN, což výrazně zlepšilo naši operativní schopnost. Cisterna je tak od srpna nedílnou součástí naší 
jednotky a má za sebou již několik výjezdů. 

Jedním z největších úspěchů také bylo dokončení nové hasičské stanice. V létě jsme slavnostně otevřeli 
tuto moderní budovu, která nám poskytuje odpovídající zázemí pro naši práci, techniku a tréninky. 

V našem sboru jsme tímto dosáhli významného pokroku v efektivitě a bezpečnosti. Díky novým 
technologiím a lepší organizaci nyní dokážeme vyjet prvním vozem v družstvu 3+1 do 6 minut od vyhlášení 
poplachu. Tento časový posun znamená, že jsme v průměru o 4 minuty rychlejší, což může být v některých 
krizových situacích rozhodující. 

Jedním z klíčových faktorů tohoto zlepšení je naprogramovaná automatizace vrat, kompresoru, osvětlení, 
vytisknutí zprávy o zásahu, sepnutí vytápění, apod. Tyto změny nám umožňují reagovat rychleji než kdy 
dříve. Dále máme větší prostor kolem našich hasičských vozidel a v šatnách. Dostatečný prostor v budově     
a garáži poskytuje rychlejší a bezpečnější pohyb při výjezdu. 

Na jaře a na podzim jsme uspořádali sérii cvičení zásahové jednotky, které nám pomohly zlepšit naši 
připravenost a koordinaci při zásazích. Cvičení zahrnovala: 

• Dovednosti v ovládání zásahového automobilu: Trénink zaměřený na bezpečné řízení a manipulaci         
s vozidlem v různých situacích. 

• Orientace v zásahovém automobilu: Procvičování rychlé a přesné orientace v prostoru vozidla s cílem, 
aby členové jednotky mohli rychle najít potřebné vybavení. 

• První pomoc: Školení v poskytování první pomoci, včetně resuscitace a ošetření zranění. 
• Transport osoby: Nácvik bezpečného a efektivního transportu zraněných osob z místa zásahu. 
• Radiové spojení: Trénink v používání radiových vysílaček pro efektivní komunikaci během zásahu. 
• Uzly: Procvičování ve vázání uzlů, které jsou nezbytné pro různé záchranné operace. 
• Rozvinutí bojového vedení: Nácvik rychlého a efektivního rozvinutí hadicového vedení pro hašení 
požárů. 

• Manipulace s proudnicí: Správná manipulace s proudnicí pro efektivní hašení a kontrolu požáru. 

Výjezdy 
Během uplynulého roku jsme zasahovali u celkem 13 událostí, které mnohdy vyžadovaly rychlou reakci 

naší jednotky. Některé zásahy byly natolik jedinečné, že stojí za zmínění: 
ožár auta 
Začátkem roku jsme zasahovali u požáru auta, které začalo hořet v motorovém prostoru. Osobní 

automobil se navíc nacházel v blízkosti sousedícího rodinného domu. V této situaci hrál klíčovou roli směr 
větru a pes majitele, který svým neobvyklým štěkotem přivolal pomoc a umožnil tak prvotní rychlý zásah 
několika domovními hasicími přístroji. 

ožár RD během dovolené 
Další událostí byl požár domu, jehož majitel byl na zahraniční dovolené. Díky rychlé reakci sousedů         

a naší jednotky se podařilo minimalizovat škody na majetku. 

ovodně způsobené vydatným deštěm 
Poslední významnou událostí byly povodně, které zasáhly mnoho míst v republice. Naše jednotka měla 

v souvislosti s tímto přírodním jevem celkem 6 výjezdů. Většinou šlo o odstraňování popadaných stromů, 
které byly vyvráceny z důvodu podmáčené půdy a větru. 

Nové vybavení 
Pro zajištění bezpečnosti našich členů obec pořídila dva komplety zásahových obleků DEVA RED FOX         

v hodnotě 42 747,- Kč a zásahovou přilbu značky Dräger HSP 7000 s příslušenstvím v podobě svítilny a kukly 
v celkové hodnotě 13 858,- Kč. 

SDH LIPOVEC
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V nejbližší době budeme disponovat dalším novým vybavením, a to 4 ks dýchací techniky, 3 ks ručních 
vysílaček a 1 ks digitální radiostanice. 

Dotace na pořízení tohoto vybavení, která činí 300 0000,- Kč, byla získána přes MAS Moravský kras, která 
podporuje jednotky sboru dobrovolných hasičů v obcích. Tento program je klíčový pro zajištění moderního   
a funkčního vybavení, které je velice nákladné. 

Závěrem bych chtěl poděkovat panu starostovi a celému zastupitelstvu, kteří jsou nakloněni našim 
potřebám. My se na oplátku snažíme držet krok a aplikujeme nejnovější trendy v požární ochraně. Myslím, 
že jsme se tak dokázali společnými silami posunout o něco dál a lépe zabezpečit ochranu lipoveckých 
občanů. 

Všem Vám přejeme, abyste nepotřebovali v příštím roce naši pomoc a měli rok naplněný zdravím a klidem. 

Josef Strejček, velitel jednotky 
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Lipovečtí jubilanti, kteří dali souhlas se zveřejněním výročí:  LEDEN – ČERVEN 2025 

pan Antonín Ševčík, Lipovec 15              75 let 
pan František Dragoun, Lipovec 205           75 let 
Prof. PhDr. Miroslav Mikulášek, Dr.Sc., Lipovec 126   95 let  
paní Lenka Kotlánová, Lipovec 191            50 let 

    Manželé Zdeňka a Alois Kolmačkovi, Lipovec 16   50. výročí uzavření manželství (zlatá svatba) 

SRDEČNĚ GRATULUJEME A PŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ! 
 V případě zájmu o zveřejnění v některém z dalších čísel zpravodaje se, prosím, ozvěte na e-mail: 

zpravodaj@lipovec.cz, případně se osobně zastavte na obecním úřadě. 

INFORMACE K POPLATKŮM V ROCE 2025 
Poplatek ze psů 
 V roce 2025 nedochází ke změnám obecně závazných vyhlášek obce o místním poplatku ze psů,                
ani o místním poplatku za obecní systém odpadového hospodářství. 
 Všechny platné obecně závazné vyhlášky jsou jednak dle zákona zveřejněny ve Sbírce právních předpisů 
územních samosprávných celků https://sbirkapp.gov.cz/ , a také na webových stránkách obce v sekci „úřední 
deska“ https://lipovec.cz/uredni-deska/. 

Sazba poplatku za kalendářní rok činí: 
a) za jednoho psa   300,- Kč, 
b) za druhého a každého dalšího psa téhož držitele   500,- Kč, 
c) za psa, jehož držitelem je osoba starší 65 let   200,- Kč, 
d) za druhého a každého dalšího psa téhož držitele, kterým je osoba starší 65 let   300,- Kč. 

Splatnost poplatku: 31. března příslušného kalendářního roku. 

Poplatek za obecní systém odpadového hospodářství 
Sazba poplatku za kalendářní rok činí 800,- Kč. Tato částka se liší v případě, že se poplatník zapojil                  
do Motivačního a evidenčního systému pro odpadové hospodářství (MESOH) v obci Lipovec. 
Tuto částku mohou občané zjistit přímo v aplikaci MESOH po přihlášení nebo na obecním úřadě – email: 
obeclipovec@tiscali.cz, kde budou obratem občanovi sděleny platební údaje. 

Splatnost poplatku:   
Poplatek je splatný ve dvou stejných splátkách, nejpozději v termínech do 30. dubna a 31. července 
příslušného kalendářního roku. 
Od poplatku jsou osvobozeny děti, které nedosáhnou v roce 2025 čtyř let. 

Poplatky je možno zaplatit v pokladně Obecního úřadu Lipovec nebo zaslat na účet obce Lipovec      
u MONETA Money Bank Blansko, č. účtu 13121514/0600. Jako termín úhrady se bere datum připsání 
částky na účet obce Lipovec. 

INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU

mailto:zpravodaj@lipovec.cz
https://sbirkapp.gov.cz/
https://lipovec.cz/uredni-deska/
mailto:obeclipovec@tiscali.cz
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AKCE “DOMA JE DOMA: NA VLASTNÍ KŮŽI” OTEVŘELA DVEŘE DO SVĚTA TECHNOLOGIÍ 
PRO BEZPEČÍ, ZDRAVÍ I VOLNÝ ČAS NEJEN SENIORŮ 

Naše společnost stárne. Máme mezi námi stále vyšší počet osob, které potřebují zvýšenou péči a podporu, 
a s tím i stále vyšší počet lidí z řad příbuzných či přátel, kteří se ocitají v roli pečujících, mnohdy na úkor 
péče o své vlastní zdraví nebo možnosti zaměstnání a podpory dalším členům rodiny.  

Naštěstí existují služby a nástroje, které mohou jak stárnoucím osobám, jejich blízkým i profesionálním 
pečovatelům a pečovatelkám pomoci. Jsou to jednak tradiční kompenzační pomůcky, jako jsou například 
berle, polohovací lůžka, chodítka nebo vozítka. Stále víc se začínají rozšiřovat i asistivní technologie, tedy 
zařízení spjatá s prací s daty a nejrůznějšími prostředky výpočetní techniky. Jedná se například o různá 
chytrá zařízení jako tlačítka, náramky a přívěsky pro rychlou nouzovou pomoc, různé detektory pádu, 
aplikace pro tísňové volání nebo přizpůsobení telefonu pro slabozraké a nevidomé. Mezi asistivní 
technologie patří i služby a zařízení zajišťující zdravotní péči na dálku bez fyzické přítomnosti 
zdravotnického personálu, bez dojíždění pacienta nebo dalších osob. Telemedicínu je možné využít nejen     
k diagnostice, ale dokonce i při léčbě i léčebné rehabilitaci. Pomocníkem pro rehabilitaci nebo v boji               
s osamělostí je i virtuální realita (většinou se jedná o sadu brýlí, ovladače a samotného programu).   

Úkolem rozšířit tyto asistivní technologie do sociálních a zdravotních služeb Jihomoravského kraje,             
a usnadnit tak život seniorům a lidem se zdravotním postižením v jejich domácím prostředí, pověřil 
Jihomoravský kraj agenturu JINAG. Ta s dalšími odborníky a poskytovateli péče v regionu hledá řešení,       
jak mnohdy chaotické vody různých chytrých zařízení, náramků, mobilů, tlačítek, brýlí a senzorů zmapovat  
a usnadnit v nich orientaci každému, kdo hledá řešení své situace.  

Jednou z příležitostí, kde bylo možné si tyto technologie vyzkoušet a posunout prostředí zase o kousek dál, 
byla zářijová akce DOMA JE DOMA: na vlastní kůži. Na akci se sešlo více než 150 profesionálních i rodinných 
pečujících, poskytovatelů sociálních a zdravotních služeb, zástupců jihomoravských obcí i akademiků.           
V rámci příspěvkové části v přednáškovém sále zazněly postřehy od poskytovatelů služeb, zástupců 
akademické sféry i vývojářů samotných asistivních technologií. Během doprovodného programu bylo díky 
partnerům akce možné vyzkoušet si různá zařízení přímo na vlastní kůži. 

Nyní agentura JINAG pracuje na tvorbě srozumitelného přehledu, které zpřístupní téma a možnosti 
asistivních technologií. Lidé se sníženou soběstačností nebo jejich pečující zde najdou přehled služeb            
a nástrojů pro posílení bezpečí v domácím prostředí, vzdálenou komunikaci se zdravotníky a sledování 
zdravotního stavu nebo rozvoj a zábavu ve volném čase. 

Tento projekt je ukázkou toho, jak moderní technologie mohou pozitivně ovlivnit životy nejen seniorů       
a zdravotně postižených, ale i jejich pečujících. Je důležité, aby se o těchto možnostech více mluvilo a aby 
byly snadno dostupné všem, kdo je potřebují. 

Více informací najdete na www.domajedoma.eu 

http://www.domajedoma.eu
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ROZPIS STOMATOLOGICKÉ LSPP - OKRES BLANSKO - 1. POLOLETÍ  2025 
(služba je sloužena od 8.00 - 13.00 hodin) 

Leden     
1.1.   MDDr. Šínová Zuzana         Knínice u Boskovic, 330          774 844 735 
4.1.   MDDr. Šméralová Kristýna      Boskovice, Lidická 936/8         731 074 479 
5.1.   MUDr. Štrajtová Jana         Černá Hora, Zdrav. středisko       608 220 806 
11.1.   MUDr. Šumberová Ludmila      Lysice, Komenského 429          516 472 227 
12.1.   MUDr. Švendová Zdena        Křtiny, Zdrav. středisko          516 439 404 
18.1.   MUDr. Tomášková Barbora      Blansko, Pražská 2394/1b         734 177 800 
19.1.   MDDr. Trubáčková Pavlína      Poliklinika Blansko, Sadová 33      516 488 452 
25.1.   MDDr. Kořenková Dufková Simona  Lysice, Halasova 224            734 444 154 
26.1.   MUDr. Žilka Vlastimil         Benešov, 19                 516 467 313 

Únor    
1.2.   MUDr. Beranová Alžběta       Blansko, Gellhornova 9          735 056 656 
2.2.   MUDr. Bočková Eva          Kunštát, nám. ČSČK 38           516 462 203 
8.2.   MUDr. Bočková Jana          Kunštát, nám. ČSČK 38           516 462 203 
9.2.   MDDr. Vitouchová Veronika      Boskovice, Růžové nám. 2458/16     774 710 550 
15.2.   MUDr. Fenyk Vlastimil         Letovice, Tyršova 15            516 474 310 
16.2.   MUDr. Hanáková Jitka         Blansko, Pražská 2394/1b         516 418 788 
22.2.   MUDr. Ševčík Štěpán          Poliklinika Blansko, Sadová 33      516 488 454 
23.2.   MUDr. Grenarová Marie        Blansko, Vodní 5B             724 081 182 

Březen    
1.3.   MDDr. Hájková Barbora        Blansko, Gellhornova 9          725 332 967 
2.3.   MDDr. Fojtíková Veronika       Rájec, Zdrav. středisko           516 432 138 
8.3.   MUDr. Hošáková Kateřina       Adamov, U Kostela 4            516 446 428 
9.3.   MUDr. Houdková Radka        Blansko, Pražská 2394/1b         731 144 155 
15.3.   MUDr. Ševčík Štěpán          Poliklinika Blansko, Sadová 33      516 488 454 
16.3.   MUDr. Jaklová Eva           Boskovice, Smetanova 24           516 454 046 
22.3.   MDDr. Janáč Jiří            Boskovice, Lidická 10           537 021 289 
23.3.   MDDr. Javorská Aneta          Blansko, Pražská 2394/1b         797 755 170 
29.3.   MUDr. Jílková Stanislava       Rájec, Ol. Blažka 145            516 410 786 
30.3.   MDDr. Kindermann Lukáš       Svitávka, Hybešova 197           516 471 210 

Duben    
5.4.   MUDr. Ševčík Štěpán          Poliklinika Blansko, Sadová 33      516 488 454 
6.4.   MDDr. Kořenková Dufková Simona  Lysice, Halasova 224            734 444 154 
12.4.   MUDr. Kraml Pavel           Boskovice, Růžové nám. 2458/16      733 644 499 
13.4.   MUDr. Křížová Romana        Knínice u Boskovic, 330          774 844 735 
18.4.   MUDr. Paděrová Miroslava      Šebetov, 117                 516 465 452 
19.4.   MUDr. Kulhánková Emilie       Křtiny, Zdrav. středisko          516 414 291 
20.4.   MDDr. Šínová Zuzana         Knínice u Boskovic, 330          774 844 735 
21.4.   MUDr. Loskot Pavel          Svitávka, Hybešova 197           516 471 210 
26.4.   MUDr. Ševčíková Radomíra       Poliklinika Blansko, Sadová 33      516 488 454 
27.4.   MUDr. Mikulášková Miroslava    Letovice, Mánesova 468/2         516 474 488 

Mimo výše uvedenou dobu je služba zajištěna v Úrazové nemocnici Brno, Ponávka 6, tel.: 545 538 111,         
ve všední  dny je služba zajišťována od 18:00 do 24:00. O sobotách, nedělích a svátcích od 8:00 do 20:00.
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UZÁVĚRKA PŘÍŠTÍHO ZPRAVODAJE: 16.3.2025 
Materiály (zvlášť text ve Wordu, zvlášť fotky ve formátu JPG, PNG) můžete zaslat  

na e-mail: zpravodaj@lipovec.cz
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